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Zápis  

12. řádného zasedání Akademického senátu 3. lékařské fakulty UK 

 9. dubna 2024, 14:30 hodin 

Sál Radany Königové 

 
 

Program:                                                                                                          

1. Zahájení  

2. Schválení programu, určení skrutátorů  

3. Kontrola zápisu ze dne 12. března 2024  

4. Informace děkana (prof. Widimský) 

5. Informace předsednictva AS 3. LF (doc. Gojda) 

6. Žádost o reakreditaci DSP Ortopedie – LF Plzeň 

7. Rozdělení prostředků Cooperatio pro rok 2024 (prof. Duška) 

8. Hospodaření 3. LF UK v roce 2023 (JUDr. Mužíková) 

9. Zprávy z AS UK (T. Entlerová, J. Vala) 

10. Různé  

 

Ad 1) Zahájení   
Přítomno bylo 23 senátorů, senát byl usnášení schopný. 

 

Ad 2) Schválení programu, určení skrutátorů  

Předseda informoval, že na žádost předkladatele byl stažen bod Žádosti o akreditaci DSP 

Dermatovenerologie, a tedy z navrženého programu oproti programu schválenému PAS bude 

tento body vypuštěn. 

Žádný ze senátorů nevznesl připomínky k obsahu dnešního jednání. 

 

Usnesení: 

Akademický senát 3. LF UK schválil navržený program tichým souhlasem. 

 

Skrutátory byli určeni:   
 

za pedagogickou komoru: dr. Zvoníčková 

za studentskou komoru: dr. Lauer  

 

 

Ad 3) Kontrola zápisu ze dne 12. března 2024 
Žádný ze senátorů nevznesl k zápisu z 12. března 2024, který byl umístěn na stránkách AS, 

připomínky. 

 

Usnesení:   

Zápis ze dne 12. března 2024 byl schválen tichým souhlasem.   

 



Ad 4) Informace děkana 
Informace z UK 

Pokračují práce na zlepšení bezpečnostních opatření (příprava informačního systému KISS). 

Trvá velká diskuze o novém Vnitřním mzdovém předpisu. 

Pokračuje diskuze o kritériích HŘ/JŘ, návrhy 3. LF byly zatím zohledněny minimálně, 

diskuze bude tento měsíc na RKR i na VR UK. 

Změna financování stipendií doktorandů (fixní částka místo dotace na přijatého doktoranda) 

nutí fakulty k zásadní změně plánování ekonomiky PGS. 

Trvají jednání o navýšení ukazatele „P“ pro LF. 

 

Informace z vedení fakulty 

Souhlas MZ s prodejem 3m pruhu pozemku (139 m2) SZU, příprava kupní smlouvy se časově 

zkomplikovala nutností předložit materiál do jednání vlády – dnes jednají na MZ o smlouvě 

právníci všech tří stran. 

Specializační vzdělávání – 3. LF má letos nejvíce zapsaných lékařů. 

Úspěšnost HŘ na 3. LF činí 84% (každý 6. uchazeč neuspěl). 

Pokračuje snaha o rozšíření výukových kapacit v klinických oborech s cílem snížit poměr 

počtu studentů na pacienta a na pedagoga. 

Zítra schůzka o změnách v PhD studiu (přijímací zkoušky, financování). 

 

Společné jednání KD a KR 4. 4. 

financování stavby nové budovy B (avízo s návrhem 500-150-100 mil. Kč) 

problematika mezd na LF, koheze má být uvnitř sektorů (LF a ZZ) a nikoli uvnitř univerzit 

(LF a HF) 

financování a změny přijímacího řízení PhD studia 

evaluace vědy, bibliometrie 

Bezpečnost na fakultě 

 

Diskuze: dr. Sychra: Malus u 1. LF – proč je nejnižší? 

Děkan: Bude dobré zeptat se na AS UK. 

 

Usnesení:  

Akademický senát 3. LF UK vzal informace děkana na vědomí. 

 

 

 

Ad 5) Informace předsednictva AS 3. LF UK 
Zápis z jednání byl vyvěšen na webu AS. 

Zápis z jednání AS s doc. Patočkovou byl rozeslán členům správní rady a revizorovi a 

v současné době asi bývalé dozorčí radě. Zatím není změněna zakládací listina, doc. 

Patočková neměla zatím možnost informovat správní radu o tom, že zde byla na jednání. 

 

Diskuze: nebyla 

 

Usnesení:  

Akademický senát 3. LF UK vzal informace předsednictva na vědomí. 

 

 

 



Ad 6) Žádost o reakreditaci DSP Ortopedie – LF Plzeň 
Prezentace k bodu byla vyvěšena na webu senátu k prostudování. Stručně DSP představila 

prof. Šlamberová. 

Diskuze: doc. Franěk: Dříve ortopedi studovali v programu experimentální chirurgie, proč je 

tedy potřeba extra program? 

Prof. Šlamberová: Tento program je více specializovaný a ortopedi o něj mají zájem, a když 

se připojíme, nebudou nám odcházet studovat do Plzně.  

Hlasování: 22 – 0 – 0   

Usnesení:  
Akademický senát 3. LF UK souhlasí se společným uskutečňováním DSP Ortopedie mezi 

LFP UK, 2. LF UK a 3. LF UK. 

 

 

Ad 7) Rozdělení prostředků Cooperatio pro rok 2024 (prof. Duška) 
Prezentace prof. Dušky k bodu je umístěna na webu AS. 

Principy rozdělování dle Opatření děkana 1/2022 

• Bibliometrie (váha 93%) 

• Součet autorských podílů za publikace dle kvartilu AIS 

• Domácí věda: 50% bodů se rozdělí mezi 1. a korespondujícího autora 

• PhD škola (váha 7%) 

• Podíl daného Cooperatia na úspěšných PhD studentech (obhájili v řádné době 4+1 

rok) 

• Malusy za nečerpání 

Rozdíly proti 2023: váha PhD školy z 20 na 7%, nejsou malusy za neúspěšné studenty 

 

Informace o přípravě novelizace Opatření děkana 1/2022 s platností od r. 2025 

• Problém 1: AS UK schválil nová pravidla vnitrouniverzitního rozdělení, která znamenají 

arbitrální pokles výkonnostních parametrů 3. LF o 30%! 

• Kdyby byla hned aplikována, poklesl by rozpočet o 24 mil. Kč 

• Je třeba pravidla 3. LF UK přizpůsobit aby odrážela to rozumné z pravidel 

univerzitních, zejm. externí zdroje financování 

• Problém 2: Prudký nárůst pochybných vydavatelů, u kterých je možné za poplatek 

publikovat téměř cokoli = distorze bibliometrie jako hodnotícího nástroje, drenáž financí  

 

Princip změny IP od r. 2025 

• Snížení váhy bibliometrie s bodováním a hrazením prostředků za publikace pouze v 

časopisech na pozitivním listu 

• Zachování parametru PhD škola 

• Zavedení do hodnocení sumu získaných grantových prostředků tuzemských a 

zahraničních a excelentních výsledků (patenty, užitné vzory, excelentní vědecké 

monografie zahrnutých do M1 hodnocení) 

• KONTINUITA: Nové hodnocení bude zaváděno postupně a prospektivně, tzn. pro rok 

2025 z 20% a každý další rok +20%. Body za všechny publikace  

 

Další kroky 

• Proběhla diskuse s vědci – kulatý stůl, schváleno kolegiem děkana 



• T.č. příprava paragrafového znění novelizace Opatření děkana 1/2022 

• Do květnového senátu 

• Legisvakanční lhůta  

• Platnost pro rozdělení 2025  

• Pozitivní list pro publikace odeslané do časopisu v den následující po dni 

vyhlášení a později 

• Pozitivní list: V0 vytvořena, nyní půjde k připomínkám všem členům rad, přednostům a 

vedoucím laborek a týmům. Lze zažádat o aktualizaci SVI – předpokládá se fluidita 

 

Diskuze: V případě zájmu proběhne podrobnější diskuse po zasedání. 

Hlasování: 22 – 0 – 0  

Usnesení:  
Akademický senát 3. LF UK v souladu s čl. 4 odst. 4. opatření rektora 18/2021 Zásady 

programu Cooperatio schvaluje návrh procentuálního rozdělení prostředků mezi jednotlivé 

vědní oblasti dle platných pravidel, včetně penalizace za nečerpání v roce 2023 ve výši 2 267 

475 Kč. 

 

 
 

Ad 8) Zpráva o hospodaření AS 3. LF UK za rok 2023  (JUDr. Mužíková) 
Všechny materiály byly vyvěšeny 3 týdny předem na senátních stránkách. 

Ekonomická komise AS 3. LF UK prostudovala všechny zveřejněné materiály a doporučuje 

schválení bez připomínek (dr. Jana Matějčková Fauknerová). 

 

Diskuze: nebyla 

Hlasování: 22 – 0 – 0   

Usnesení:  

Akademický senát 3. LF UK v souladu s čl. 10, odst. 1, písm. d) Statusu 3. LF UK 

schvaluje zprávu o hospodaření fakulty v roce 2023, kterou z pověření děkana 

předložila a prezentovala JUDr. Mužíková 

 

 

 

Ad 9) Zprávy z AS UK (T. Entlerová, J. Vala) 
Na ekonomické komisi se diskutovalo rozdělení příspěvku na doktorská stipendia. Pro 

rok 2024 se tento příspěvek rozdělí mezi fakulty podle průměru počtu studujících 

doktorandů mezi léty 2021-2023. Pro rok 2025 se očekává zahrnutí dalších parametrů. 

V souvislosti s novelizací Vnitřního mzdového předpisu se diskutovalo rozdělení 

prostředku MŠMT na mzdovou kohezi. Tato diskuze se přesunula i na plénum, kde 

vyústila v hlasování o usneseních reagující na požadovanou rychlost zavedení mzdové 

koheze, velikost prostředku od MŠMT a obecně podfinancovanost školství. 

Na sociální komisi představila univerzitní ombudsmanka závěrečnou zprávu z jejího 

působení na UK za rok 2023, metodiku šetření nevhodného chování a školení pro 

akademické a neakademické pracovníky. 

 



Studijní komise přijala usnesení o zavedení možnosti elektronických diplomů, 

inspirací jsou další české univerzity, které již nabízejí možnost potvrdit absolvování 

studia elektronických formou, nikoli výhradně papírovým diplomem. Plénum AS UK 

zvolilo Jana Fialu (FTVS) jako člena Etické komise UK, dosavadní člence Kamile 

Otrubové (1. LF) skončil mandát v únoru letošního roku. 
 

Diskuze: nebyla 

 

Usnesení:  

Akademický senát 3. LF UK vzal informace z AS UK na vědomí 

 

 

Ad 10) Různé 
Dr. Zvoníčková pozvala na Rektorský den – na pochod od 3. LF na Petřín. 

 

 

 

Příští jednání Akademického senátu 3. LF UK se uskuteční 28. 5. 2024 ve 

14:30 hodin v zasedacím sále Radany Königové.  

 

 


